

二、中文部分 · 汉语词汇达人单元

II Chinese Vocabulary Talent Competition Unit

词汇是语言系统的重要组成部分。词汇量的多少可以决定一个人语言水平的高低。本单元考察大家的词汇量大小，所选词汇来自《HSK标准教程》1至2级课本，共100个。朋友，你的词汇量有多少呢？你是我们寻找的词汇达人吗？

本单元要求大家在规定的时间内，根据所给的句子语境和英文提示，写出相应词语的拼音和汉字，如果不会写汉字，只写拼音也可以。我们将根据选手写出的拼音和汉字的数量和正确率来决定优胜者。

评分标准：答对每个拼音和汉字各得一分。声母、韵母或声调有任何错误，均不得分。汉字多笔、少笔或为别字，均不得分。

为方便大家学习，我们为大家提供了所要考察的部分词语（详见附录1）。

Vocabulary is an important part of the language system. The amount of vocabulary can determine the level of a person's language level. This unit examines your vocabulary size. The selected vocabulary comes from the "HSK Standard Course" textbooks from levels 1 to 2, with a total of 100 words. My friend, how extensive is your vocabulary? Are you the Vocabulary Talent whom we are looking for?

This unit requires you to write the Pinyin and Chinese characters of the corresponding words according to the context of the given sentence and the English prompts within the specified time. If you don't know how to write Chinese characters, you can just write the Pinyin. We will determine the winners based on the number and correctness of the Pinyin and Chinese characters written by the contestants.

Scoring criteria: One point for each pinyin and Chinese character answered correctly. Any mistakes in initials, finals or tones will not be scored. More or less strokes or different character will not be scored.

To make it easier for you, we have provided you with some of the words to be examined (see Appendix 1 for details).

中文部分 • 汉语词汇达人试题样例

Test Sample of Chinese Vocabulary Talent Competition Unit

根据所给的句子语境和英文提示，写出相应词语的拼音和汉字。如果不会写汉字，只写拼音也可以。句子翻译中的加粗部分为所填词语的意思，仅供参考。答对每个拼音和汉字各得一分。

Write the Pinyin and Chinese characters of the corresponding words according to the context of the given sentence and the English prompts. If you don't know how to write Chinese characters, you can just write the Pinyin. The bold part in the sentence translation is the meaning of the filled words, they are for reference only. You will get one point for each pinyin and Chinese character answered correctly.

例 1. Zuóti ā n zě nme y à ng?
昨天_____怎么样?

Example 1. How was the **weather** yesterday?

tí ā nqì

答案 Answer : 天 气

得分 Score : 4 分 4 points

得分解析: 所有拼音和汉字都正确

Score analysis: all pinyin and Chinese characters are correct.

例 2. Wǒ shì .
我 是 _____。

Example 2. I am **teacher**.

lǎ o sh ī

答案 Answer : 老 帅

得分 Score :3 分 3points

得分解析: 汉字“帅”书写错误，应为“师”。

Score Analysis:The Chinese character "帅" is written incorrectly, it should be "师".

附录一：汉语词汇达人竞赛部分题库

Appendix 1: Parts of Chinese Vocabulary Talent Competition Question Bank

qiánmiàn 01. 前面	shuìjiào 02. 睡觉	hé 03. 和	xiànzài 04. 现在	diǎn 05. 点
xiānsheng 06. 先生	tiān qì 07. 天气	rè 08. 热	bà ba 09. 爸爸	shuǐguǒ 10. 水果
xué xí 11. 学习	diànyǐng 12. 电影	yī yuàn 13. 医院	xǐ huan 14. 喜欢	shǒubiǎo 15. 手表
yī fu 16. 衣服	piàoliang 17. 漂亮	rènshi 18. 认识	dà xué 19. 大学	gāoxìng 20. 高兴
fàndiàn 21. 饭店	fēi jī 22. 飞机	yùndòng 23. 运动	hàn zì 24. 汉字	péngyou 25. 朋友
xīng qī 26. 星期	shíjiān 27. 时间	xiū xi 28. 休息	xuéxiào 29. 学校	lǎoshī 30. 老师
xiàwǔ 31. 下午	shāngdiàn 32. 商店	duōshao 33. 多少	niúniǎi 34. 牛奶	gōngzuò 35. 工作
diànshì 36. 电视	yī shēng 37. 医生	méiyǒu 38. 没有	zhuō zi 39. 桌子	diànnǎo 40. 电脑